
Protokół Nr 1/12 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

odbytego w dniu 3 lutego 2012r 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji – 5 
oraz Pan Kazimierz Krahel Przewodniczący Rady Gminy  i Pan Ryszard Zieliński Wójt 
Gminy Dubeninki 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Temat posiedzenia komisji: 
1. Otwarcie posiedzenia 
2. Wypracowanie stanowiska w sprawie propozycji zmian w ustawie, które zakładają    
    wyłączenie lokalnych samorządów z procedury uzgadniania tworzenia i zmieniania    
    granic parków narodowych, dając im jedynie prawo ich opiniowania 
3. Sprawy różne 
4. Zamknięcie posiedzenia 
 
Ad.1 Otwarcie posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Pan Stanisław Bielicki i 
         przedstawił temat posiedzenia komisji. 
 
Ad.2 Przewodniczący komisji poprosił Wójta Gminy o wyjaśnienie sprawy. 

Zabierając głos Pan Ryszard Zieliński powiedział, że Burmistrz Mikołajek  organizuje 
w dniu 8 lutego br. spotkanie Starostów, Wójtów, Burmistrzów oraz zaprosił kilku 
Posłów i Senatorów na którym to spotkaniu zostanie wypracowane stanowisko w 
sprawie propozycji zmian w ustawie, które zakładają wyłączenie lokalnych 
samorządów z procedury uzgadniania tworzenia i zmieniania granic parków 
narodowych, dając im jedynie prawo ich opiniowania. 
Została rozpoczęta ponownie procedura rozpatrywania przez Sejm  Rzeczypospolitej 
Polskiej obywatelskiego projektu ustawy o ochronie przyrody z 16 kwietnia 2004r 
który zakłada zmianę przepisów ustawy określających podmioty uprawnione do 
wydawania opinii na temat projektu rozporządzenia w sprawie utworzenia, zmiany 
granic lub likwidacji parku narodowego poprzez zmianę treści art. 10 ust.2 ustawy o 
ochronie przyrody. 
Dotychczasowy zapis art. 10 ust.2 mówi, że „ określenie i zmiana granic parku 
narodowego może nastąpić po uzgodnieniu z właściwymi miejscowo organami 
uchwałodawczymi jednostek samorządu terytorialnego, na których obszarze 
działania planuje się powyższe zmiany, oraz po zaopiniowaniu w terminie 30 dni od 
dnia przedłożenia tych zmian, przez zainteresowane organizacje pozarządowe. 
Niezłożenie opinii w przewidzianym terminie uznaje się za brak uwag”. 
Obecnie według złożonego projektu ustawy powyższy art.10 ust.2  brzmiałby „ 
utworzenie parku narodowego, zmiana jego granic lub likwidacja może nastąpić po 
zaopiniowaniu projektu rozporządzenia, o którym mowa w ust.1, przez właściwe 
miejscowo organy uchwałodawcze jednostek  samorządu terytorialnego, Państwową 
Radę Ochrony Przyrody oraz zainteresowane organizacje pozarządowe. Niezłożenie 
opinii w terminie 30 dni uznaje się za brak uwag”.   
W praktyce oznaczałoby to, że gminy nie miały by prawa decydowania co na swoim 
terenie ma być chronione i nikt nikogo nie będzie pytał o zdanie stwierdził  Pan Wójt. 
Następnie Pan Ryszard Zieliński odczytał treść następujących pism zwierających 
komentarze związane z omawianym tematem: 

–  uzasadnienie do projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie przyrody 

–  Państwowej Rady Ochrony Przyrody – Komisji ds. Parków Narodowych i 
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   Rezerwatów Przyrody 
   Komisja pozytywnie opiniuje projekt obywatelskiej inicjatywy ustawodawczej    
   dotyczącej tworzenia i zmiany granic parków narodowych oraz trybu odwoływania 
   ich dyrektorów. 

– Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej  które zostało skierowane do Pana 
   Lecha Czapli Szefa Kancelarii Sejmu. 
   W w/w piśmie Dyrektor Biura ZWRP przesyła uwagi otrzymane z województw: 
   dolnośląskiego, podlaskiego, opolskiego i mazowieckiego dotyczące przedłożenia 
   opinii na temat obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o ochronie 
   przyrody. Przesyłający uwagi uważają, że samorządy terytorialne powinny 
   posiadać pełne prawa decydowania o swoich losach. 

– Stanowisko Rady Ministrów wobec obywatelskiego projektu ustawy skierowane do 
   Grzegorza Schetyny Marszałka Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej. 
   Rząd pozytywnie odnosi się do zmiany art. 10 ust.2 ustawy o ochronie przyrody 
   polegającej na zastąpieniu wymogu uzgadniania projektów utworzenia parku 
   narodowego, zmiany jego granic lub likwidacji, koniecznością uzyskania opinii 
   właściwych miejscowo organów uchwałodawczych jednostek samorządu 
   terytorialnego. Zmiana ta pozwoli na skuteczniejszą i bardziej efektywną ochronę    
   przyrody poprzez wzmocnienie krajowego systemu obszarów chronionych, jak 
   również umożliwi realizację celów ochrony przyrody. 
Zdaniem Pana Wójta Rada Gminy powinna podjąć uchwałę w tej sprawie po 
przeprowadzonym referendum. Sprawa parku narodowego powinna być uzgadniana 
z samorządami, mieszkańcy powinni w referendum opowiedzieć się czy są za 
utworzeniem parku narodowego czy też przeciw utworzeniu. 
Następnie Pan Ryszard Zieliński powiedział, że chciałby znać stanowisko komisji w 
tej sprawie które zostanie przedstawione na spotkaniu w Mikołajkach. 
Komisja opowiedziała się za tym, żeby utworzenie parku narodowego lub zmiana 
jego granic była uzgadniana z samorządem terytorialnym. Stanowisko powyższe 
zostanie przedstawione przez Wójta na zorganizowanym spotkaniu. 
 

Ad.3 W sprawach różnych Wójt przedstawił następujące pisma: 
 - pismo informujące o wysłaniu do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w 
 Olsztynie wniosku o zezwolenie na wykonanie czynności zabronionych w stosunku 
 do zwierząt gatunków objętych ochroną. 
 Wniosek dotyczy odstrzału 1 szt wilka w terminie do 31 marca 2012r na obszarze: 
 Bludzie Małe, Bludzie Wielkie, Błędziszki, Linowo, Żabojady, Budwiecie. Celem 
 wykonania wnioskowanych czynności jest bezpieczeństwo mieszkańców. 
 Mieszkańcy zgłosili zagryzienie psów przez chodzącego wychudzonego wilka przy 
 budynkach inwentarskich jak i mieszkalnych. Według relacji jednego z 
 mieszkańców o godz. 1730  wilk chodził pod oknami domu i nie wystraszyły go 
 hałasy dochodzące z domu dopiero czuja zapalająca światło spowodował, że 
 odszedł, ponadto po zmroku jest wykonywany obrządek w gospodarstwach 
 rolnych, a także dzieci bardzo wcześnie wychodzą do autobusu szkolnego i 
 wracają o zmroku. 
 - Starostwa Powiatowego w Gołdapi dotyczące wytypowania osób z terenu gminy 
 Dubeninki które zasługują na prestiżowe wyróżnienie za działania na rzecz rozwoju 
 polskiej turystyki i umacniania współpracy międzynarodowej w tej dziedzinie. 
 Wójt poprosił o propozycje osób które są zasłużone w dziedzinie turystyki. 
 Zgłoszono do rozważenia następujących kandydatów: Park Krajobrazowy Puszczy 
 Rominckiej, Stowarzyszenie Żytkiejmska Struga, Stowarzyszenie Głos Puszczy 
 Rominckiej, Gminne Centrum Kultury, Beata Wojtkowska zam. Błędziszki, 
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  Bernatowicz Krzysztof zam. Stańczyki, Tadeusz Szymański zam. Dubeninki,  
 Aleksander Wieliczko zam. Dubeninki, Lucyna Goik zam. zam. Łysogóra,  Andreas 
 Rudolf Gautschi zam. Żytkiejmy. 

- Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” w Ełku w którym 
 Przewodniczący Zarządu informuje, że Minister Administracji i Cyfryzacji w dniu 20 
 grudnia 2011r zatwierdził listę wniosków zakwalifikowanych do dofinansowania w 
 2012r z budżetu państwa w ramach Programu Wieloletniego pn. „Narodowy 
 program przebudowy dróg lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność - 
 Rozwój”. Przygotowany przez związek wniosek na dofinansowanie budowy drogi do 
 Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Siedliskach k/Ełku złożony 
 przez Gminę Ełk, został załatwiony pozytywnie. 

Ponadto informuje również, że 24 stycznia br. w Narodowym Funduszu Ochrony 
 Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie podpisana została umowa o 
 dofinansowanie w formie dotacji do rekultywacji pięciu składowisk odpadów na 
 terenie naszego Związku. 

- pismo z dnia 12 stycznia br. skierowane z Urzędu Gminy do Zarządu Powiatu 
 Gołdapskiego w sprawie remontu drogi o następującej treści: „ W ubiegłym 
 tygodniu, mieszkańcy wsi Będziszewo zwrócili się do Wójta Gminy Dubeninki z 
 prośbą o poinformowanie władz powiatowych o nieprzejezdności drogi drogi 
 powiatowej przebiegającej przez wieś Błędziszki do Puszczy Rominckiej. 

Mieszkańcy wsi proszą Zarząd Powiatu Gołdapskiego o remont tej drogi. 
Informuję także, że w budżecie Gminy na rok 2012 zaplanowano kwotę 10 tys. zł z 

 przeznaczeniem na współfinansowanie dokumentacji drogi powiatowej Żytkiejmy – 
 Degucie”. Treść pisma do wiadomości otrzymali sołtys wsi Błędziszki i wsi Degucie. 

W odpowiedzi na pismo Wójta, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Pan 
 Leszek Kowalewski odpisał, że „ W odpowiedzi na wniosek mieszkańców wsi 
 Błędziszki dotyczących potrzeby remontu odcinka drogi za wsią do Puszczy 
 Rominckiej, Zarząd Dróg Powiatowych w Gołdapi z udziałem przedstawiciela 
 Waszej Gminy dokonał w dniu 18 stycznia br. wizji lokalnej ustalając co następuje: 

Aby poprawić przejezdność przedmiotowego odcinka należy doprowadzić w 
 pierwszej kolejności do wycinki ok. 5 drzew oraz licznych zakrzaczeń wraz z 
 karczowaniem, a następnie odtworzyć rów odwadniający, po czym dopiero będzie 
 można dokonać żwirowania i wyrównania nawierzchni. 

Wniosek o wycinkę drzew w dniu 19 stycznia został do Pana wysłany. Oczekujemy 
 na decyzję. Po uzyskaniu zezwolenia dokonamy wycinki i rozpoczniemy roboty 
 ziemne. W zależności od przebiegu warunków pogodowych prace będą 
 wykonywane zimą bądź wczesną wiosną. 

W sprawie przystąpienia do opracowania dokumentacji projektowej odcinka drogi 
 Żytkiejmy – Degucie, Rada Powiatu podejmie decyzję na sesji w lutym 2012r. 

Oszacowane przez ZDP koszty przebudowy tego ok. 4 km odcinka wynoszą ok.  
 3,1 mln. zł. Koszty dokumentacji to kwota ok. 76 tys. zł. 

O postępach prac w przedmiotowych sprawach będziemy informować na bieżąco”. 
Po odczytaniu pisma Wójt wypowiedział swoje zdanie na ten temat. 
 

Ad.4 Zamknięcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Pan Stanisław Bielicki. 
 
 Protokołowała:        Przewodniczący Komisji Rolnictwa,   
                    Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
 
 
        Irena Zakrzewska         Stanisław Bielicki 


